
اعلام آمادگی آلکنو 
برای هدایت تیم 

ملی والیبال
میلاد تقوی، مشــاور امور اجرایی 
فدراســیون والیبــال در خصوص 
آخریــن خبرهــا پیرامــون انتخاب 
ســرمربی تیــم ملــی والیبــال بــه 
ایرنــا اظهــار داشــت: یکــی  از 
گزینه هــای خارجی برنامه کاملی 
را بــرای مــا ارســال کــرده اســت. 
منتظــر اعــلام شــرایط نهایــی و 
برنامــه کامــل بــرای رســیدن بــه 
ســکوی المپیــک ۲۰۲۸ از ســوی 
معــروف، آلکنــو و بلنجینــی هــم 
هســتیم تــا در نهایــت ســرمربی 

تیــم ملــی معرفــی شــود.
وی افزود: داورزنی بعد از جلســه 
کمیتــه فنــی نشســتی بــا پیمــان 
اکبــری داشــت و بــا معــروف 
هــم یــک جلســه آنلایــن برگــزار 
کــرد. تمــام تــلاش فدراســیون 
والیبــال ایــن اســت کــه بــدون 
توجــه بــه نام هــا و تنهــا با بررســی 
برنامه هــای ارائــه شــده از ســوی 
گزینه هــا و همچنیــن اهــداف 
فدراســیون والیبال که مهمترین 
آن رســیدن بــه ســکوی المپیــک 
۲۰۲۸ اســت، بهتریــن تصمیــم 
را بگیــرد. شــاید راحت تریــن راه 
بــرای داورزنــی که مورد تحســین 
قــرار خواهد گرفــت انتخاب یک 
نــام بــزرگ خارجــی باشــد ولــی 
فدراســیون والیبــال بــه دنبــال 
انتخــاب گزینــه ای بــرای هدایت 
تیــم ملــی جهــت رســیدن بــه 
ســکوی المپیک ۲۰۲۸ اســت نه 
اینکه گزینه ای را انتخاب کند که 

صرفــاً توجیــه کننــده باشــد.
تقــوی دربــاره انتشــار شــایعاتی 
لکنــو بــرای  مبنــی بــر اینکــه آ
هدایــت تیــم ملی والیبــال اعلام 
آمادگــی نکــرده، گفــت: بــا وجود 
برخی مســائل مطرح شده آلکنو 
ابراز تمایل کرده که برای هدایت 
تیــم ملــی ایــران برنامــه بدهــد و 
الان هــم منتظــر ارســال برنامــه 
از ســوی ایــن مربــی هســتیم. 
اصــلاً بــه دنبــال بــازار گرمــی 
نیســتیم و فقــط رونــد مذاکــرات 
و شــرایط موجود را اطلاع رســانی 
می کنیــم تا مــردم و علاقه مندان 
لیبــال در جریــان قــرار  بــه وا
بگیرنــد. همــه نگــران والیبــال 
هســتند چون والیبال را دوســت 
دارنــد. والیبــال را در حــال حاضر 
می تــوان پرافتخار تریــن ورزش 
گروهــی ایــران و پرطرفدارتریــن 
ورزش خانوادگــی ایــران نامیــد. 
پــس حساســیت کار بالاســت 
و بایــد ســنجیده عمــل کنیــم و 
اطلاع رســانی درســتی داشــته 
باشــیم تــا نگرانــی مــردم کمتــر 

شــود.

عملکرد تیم بوکس 
جوانان بررسی شد

جلســه بررســی عملکــرد تیــم 
ملــی بوکــس جوانــان ایــران در 
مســابقات آســیایی قزاقســتان 
برگــزار و تصمیمــات مختلفــی در 

ایــن خصــوص اتخــاذ شــد.
ایــن جلســه روز گذشــته )شــنبه( 
بــا حضــور ســید روح الله  حســینی 
رئیــس فدراســیون بوکــس، علــی 
، حســین  بیــر د نشــمندفرد  ا د
رحمتــی مدیــر تیم هــای ملــی، 
رضــا مهدی پــور ســرمربی و ایمان 
طیبــی مربــی تیــم ملــی جوانــان 

برگــزار شــد.
در این جلســه پــس از توضیحات 
ســرمربی تیــم ملــی جوانــان در 
خصوص شــرایط تیم کشــورمان، 
آسیب شناســی های  لازم صــورت 

گرفــت.
مهدی پور علاوه بر پذیرفتن نتایج 
نامناســب تیم جوانان در آسیایی 
قزاقستان، در خصوص مشکلات 
و مســائل مختلــف صحبت کرد و 
دلایــل نرســیدن بــه نتایــج لازم را 

بیان داشــت.
رئیــس فدراســیون بوکــس، مدیر 
تیم هــای ملــی و دبیــر فدراســیون 
نیــز نظــرات خــود را در خصــوص 
شــرایط تیــم و رونــد کار ایــن تیــم 

ارائــه کردنــد.

 zخبر

محمدرضا داورزنی:

جنایت رژیم صهیونیستی را محکوم می کنیم

رئیس فدراســیون والیبال در حاشــیه تجمع بزرگ جامعه ورزش در حمایت 
از مردم مظلوم فلســطین گفت: تنها کاری که از دســت ما برمی آید و وظیفه 
همه ماست، محکومیت جنایت رژیم صهیونیستی است. رئیس فدراسیون 
والیبــال ادامــه داد: تجاوزهــا و کشــتار بزرگــی در غــزه انجــام دادنــد و ایــن 
ابتدایی ترین کاری است که جامعه ورزش به همراه سایر مردم می توانستند 

بــا تجمــع در میــدان انقلاب انجــام دهند و این جنایــات را محکوم کنند.

مجتبی حیدرپور:

مربیان پیشین از وویوویچ بداخلاق تر بودند

کاپیتــان تیــم ملــی هندبــال در خصــوص اینکــه برخــی از بازیکنــان از 
بداخلاقــی وســلین وویوویــچ شــاکی بودنــد، خاطرنشــان کــرد: وســلین 
ســرمربی تیم ملی اســت و طبیعی اســت که عصبانی شــود. وقتی بازیکن 
خطایــی می کنــد مربــی نمی توانــد با مهربانــی بگوید: »عزیزم چــرا این کار 
را کردید«. وقتی حرفی هم از روی عصبانیت بزند، عادی اســت. مربیانی 

پیــش از وویوویــچ بــه ایــران آمدنــد کــه بداخلاق تــر از او بودند.

حسین رفیعیان:

سال های آینده مهرسان استانداردها را تغییر می دهد

مدیرعامــل باشــگاه مهرســان گفــت: بازیکنــان مــا مقابــل ســایپا کــه یکــی 
دیگــر از تیم هــای مدعــی لیگ به حســاب می آید در یک بازی و چهار ســت، 
توانستند یک ست را به نفع خود و سه ست دیگر را با امتیاز نزدیک واگذار 
کننــد کــه با این نتیجه نشــان دادنــد هیچ چیز از این تیم هــای قدرتمند کم 
ندارنــد و ایــن تیــم در ســال های آینــده ایــران حرف هــای زیادی بــرای گفتن 

خواهــد داشــت و می توانــد اســتاندارد ها را تغییر دهد.
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 در بسکتبال پستی و بلندی های 
زیادی داشتی. کدام برایت 

سخت تر از همه بوده است؟
در  زیــادی  بلندی هــای  و  پســتی  کلاً 
ورزش و زندگــی هســت. ایــن تغییــرات 
در زندگــی هــر فــردی اتفــاق می افتــد. 
مهم این اســت که ســالم زندگی کنید. 
در دوران ورزش هــم حــذف شــدن بــا 
تیــم مهــرام در فصــل گذشــته برایــم 
خیلــی گــران تمام شــد. در پلــی آف تیم 
صدرنشــین بودیــم کــه بــه تیــم چهارم 
گهرســیرجان  گل  رده بنــدی  جــدول 
خوردیــم و ۲- یــک باختیــم و حــذف 

شــدیم. خیلــی ســخت بــود.
در جــام ملت هــای ووهــان چیــن هــم 
در حالــی کــه همــه روی مــا حســاب 
قهرمانــی کــرده بودنــد متأســفانه بــه 
اردن خوردیــم و باختیــم. نــه قهرمــان 
شــدیم و نــه بــه المپیــک رســیدیم. 
ولــی خــدا را شــکر ســال های بعــد بــا 
ســرمربیگری مهــران شــاهین طبع به 
جــام جهانــی رفتیــم و المپیکــی دیگــر 
را تجربــه کردیــم. در المپیــک هــم بــد 

بــازی نکردیــم.
  همیشه شنیده ایم در بسکتبال 

ایران دو نفر تعصب زیادی به این 
رشته دارند؛ یکی صمد نیکخواه 
بهرامی و دیگری سعید داورپناه.

مــن وقتــی بســکتبال را شــروع کــردم 
صمــد کاپیتــان مــا بــود. 

از او و کاپیتان هــای قبلــی، بهزاد افرادی 
و ســعید تابش نیــا خیلــی چیزهــا یــاد 
گرفتــم. خــودم بســکتبال تابش نیــا را 
خیلــی دوســت داشــتم. ایــن بازیکنان 
خیلــی باتعصب بودند. هر ورزشــکاری 
بــرای خــودش الگوهایــی دارد و مــن 
تمریــن کــردن صمــد را خیلــی دوســت 
داشــتم. حتی زمانی که 37 یا 4۰ ســاله 
بــود طــوری تمرین می کرد کــه انگار 1۸ 
ســاله اســت. همیشــه خــوب تمرین و 
خــوب بــازی می کرد. این مســأله ملکه 

ذهــن مــن بود.
  پویا تاجیک را در تیم ملی چطور 

دیدی؟
او کاپیتانــی بــود کــه بــا آرامــش اش بــه 
تــو انگیــزه مــی داد. ولــی خــوب صمــد 
باخت را قبول نداشــت و سریع عصبی 

می شــد.
  خودت جنبه باخت داری؟

جنبــه دارم. مــن آدمــی هســتم کــه 
به خاطــر باخــت عصبــی نمی شــوم و تا 
یــک ســاعت بعــد ســعی می کنــم آن را 

فرامــوش کنــم.
 در بازی نفت آبادان و مهرام چنین 

صبوری نداشتی؟
در ایــن مســابقه واقعــاً مــا را اذیــت 

کردنــد.
  چرا در پست های 4 و 5 بازیکنانی 

ضعیف داریم ولی به جای آن در 
پست های بیرونی قدرتمندتریم؟

در دو پســتی کــه شــما نامداریــد یــا 
بازیکنــان خیلــی بلند هســتند یــا چاق. 
مثــلاً بازیکنــی مثل حســن علــی اکبری 
داریــم کــه هم بااســتعداد اســت و هم 
بلندقامــت. یــادم اســت در ســال های 
قبل به اســپانیا رفتیم و یک بازیکن 19 
ســاله داشــتند. هر وقت می رفتم وزنه 
بزنم می دیدم دو ســه نفر بدنســاز کنار 
او هســتند و روی حــرکات اصلاحــی او 
کار می کردند. آن موقع در تیم اســپانیا 
تنهــا در حــد 3 یا 4 دقیقه بازی می کرد؛ 
ولــی در جــام جهانــی ۲5 دقیقــه بــازی 
کــرد و کلــی امتیــاز بــه دســت آورد؛ امــا 
مــا از کســی مثــل علی اکبــری 1۰ دقیقه 
اســتفاده می کنیــم و بقیــه زمــان روی 

نیمکــت می نشــانیمش.
اگــر ما بحث جوانگرایی برایمان مطرح 
اســت، ایــن رونــد اشــتباه بــود. در کل 
می خواهــم بگویــم او را جلــوی حامــد 
حــدادی بــازی دادن اشــتباه بــود. بازی 
را بایــد بــا حامد شــروع می کردند و بعد 
حســن را بــه میــدان می فرســتادند کــه 
هــم مســابقه را ببیند و هم استرســش 
کم شــود. کادر ما حامد آســیب دیده را 

در ابتدا گرم می کردند ولی سپس روی 
نیمکــت می فرســتادند. بــه نظــرم آنهــا 
نتوانســتند از هیــچ کــدام از ایــن دونفر 
بــازی خوب بگیرند. قبل از بازی ها باید 

آنهــا را آمــاده می کردیم.
  شما یک بازیکن دفاعی خوب 

هم هستی.
مــن زیــر نظــر مربیــان خوبــی چــون 
فتحــی، شــاهین طبــع و کوهیــان کار 
کــرده ام. با همیــن دفاع ها هم کارهای 

بزرگــی کردیــم.
  باشگاه های زیادی رفتید ولی 

کدام قهرمانی لذت بخش تر بود؟
قهرمانــی آبــادان. مــا بازیکــن خارجــی 
نداشــتیم و دور مقدماتــی هــم چهــارم 
بــه  نهایــی  نیمــه  در  بودیــم.  جــدول 
پتروشــیمی خوردیــم و آنها را شکســت 
دادیــم و بعــد بــه شــهرداری گــرگان و 
توانســتیم 3 بــر یــک پیــروز و فاتح جام 
شــویم. خیلــی به همگی مان چســبید.

  یعنی می خواهی بگویید 
خارجی ها مؤثر نیستند؟

مــن همیشــه موافق بازیکنــان خارجی 
باکیفیت هســتم.

  از بین خارجی هایی که در لیگ 
بسکتبال ایران بازی کردند کدام 

را موفق تر دانستی؟
ــا  ــوســ ــارســ ــ تـــــاکـــــوان )مــــــهــــــرام(، ادگ

)پتروشیمی(، پرکینس )نفت آبــادان( 
و هولمن )مـــهـــرام(. ژوزف گـــارف هم 

بی نظیر بود.
  همیشه می گویند ایران در حمله 
قدرتمند است ولی در دفاع کم و 
کاستی دارد. فکر می کنید هاکان 
دمیر توانسته ایران را به یک تیم 

دفاعی خوب تبدیل کند؟
دوران هــاکان ملتهب تریــن دوران تیم 
ملــی بــود. به نظــرم گرفتن مســئولیت 
ایــن تیم کار ســختی بــود. نمی دانم که 
چــه اتفاقاتــی افتاد. بعد هــم باید قبول 
داشــت با دو و ســه ماه نمی توان انتظار 
داشــت بهترین تیم را ساخت. مشکل 
بــزرگ ما این بود هاکان بازی های لیگ 
را ندیده بود و نمی توانم قبول کنم یک 
مربی بیاوریم و لیســت را در اختیارش 
بگذاریم. در صورتی که نفراتی در لیگ 
بودند که بهترین شدند ولی در لیست 
فدراســیون جایــی نداشــتند. هــر چنــد 
بازیکنــان خوبــی هم در تیم ملی بودند 
ولــی بازی هــای بیشــتری را بایــد قبل از 

جام جهانــی می کردند.
 تغییرات مداوم سرمربیان به تیم 

ملی لطمه نزد؟
مــن تیــم ملی ژاپن را در این چند ســال 
خیلــی زیــر نظــر داشــتم. آنهــا خیلــی از 
تورنمنت هــا را باختنــد ولــی آنقــدر در 

 به جواد داوری اعتماد کنیم

داورپناه: هاکان در تیم ملی 
بسکتبال زود پوست اندازی کرد

ســعید داورپنــاه از بازیکنــان نســل طلایــی بســکتبال اســت که ســال ها خاک اســتادیوم آزادی را خــورده و برای اعتلای بســکتبال تلاش زیــادی کرده ولــی در دوران بازی اش 
پســتی و بلندی هــای زیــادی را هــم تجربــه کــرده اســت. بــا ایــن حال همیشــه در هــر تیمی که بوده با جــان و دل بــرای موفقیت آن تلاش کرده اســت. با ایــن بازیکن باتجربه 

بســکتبال کشــورمان گفت  وگویــی مفصــل انجام داده ایــم که در ادامــه می خوانید...

پریسا غفاری
روزنامه نگار

دوران هاکان 
ملتهب ترین دوران 
تیم ملی بود. 
به نظرم گرفتن 
مسئولیت این 
تیم کار سختی 
بود. نمی دانم 
که چه اتفاقاتی 
افتاد. بعد هم 
باید قبول داشت 
با دو و سه ماه 
نمی توان انتظار 
داشت بهترین تیم 
را ساخت. مشکل 
بزرگ ما این بود 
هاکان بازی های 
لیگ را ندیده بود 
و نمی توانم قبول 
کنم یک مربی 
بیاوریم و لیست 
را در اختیارش 
بگذاریم

  عکس: حسین نقی زاده


